
 ZÁPIS č. 10/1999 (89)  
 z jednání Akademického senátu VUT ze dne 18. května 1999 

 konaného v zasedací místnosti rektora, Kounicova 67a v Brně 
 
Přítomni:  viz presenční listina (23 členů) 

Omluveni:  Božek/FAST 

Neomluveni:  Lukášková/FA, Holešinský/FCH, Novotný/FaVU 

Hosté:   kvestor Černý, pí. Koutňáková, prorektor Hobst,  
kancléř Pěnčík, Ing.Smolík 

 
PROGRAM: 
1.  Kontrola zápisu 
2.  Diskuse připomínek z MŠMT k Volebnímu a jednacímu řádu AS VUT 
3.  Projednání a eventuelní schválení Předpisu pro hospodaření  a účtování VUT 
4.  Předložení návrhu Rozpočtu VUT pro rok 1999 – včetně investičních prostředků 
5.  Předložení Důvodové zprávy k záměru vytvoření univerzitní veřejné vysoké školy ve Zlíně 
6.  Projednání Generelu výstavby Vysokého učení technického v Brně  do roku 2005 - Aktualiza-

ce k 1. 11. 1999 
7.  Informace kancléře Pěnčíka o Technologickém parku 
8.  Různé 
Program AS VUT byl akceptován, doplňující návrhy nebyly vzneseny. 
 
Ad 1) Kontrola zápisu z minulého zasedání 
K zápisu z minulého zasedání AS VUT nebyly vzneseny žádné připomínky. 
 
Ad 2) Diskuse připomínek z MŠMT k Volebnímu a jednacímu řádu AS VUT 
Na minulém zasedání AS VUT byl schválen Volební a jednací řád AS VUT a následně zaslán 
MŠMT ČR k připomínkám. Předseda LK Mgr. Božek obdržel E-mailem od Prof. Ondráčka mi-
nisterstvem připomínkovaný materiál, který na základě připomínek MŠMT opravil a rozeslal 
spolu s průvodním dopisem všem členům AS VUT dne 15. května 1999.  Vzhledem k tomu, že 
se Mgr. Božek nemohl dnešního zasedání senátu zúčastnit, obsahoval průvodní dopis doporuče-
ní, aby AS VUT v tomto znění Volební a jednací řád AS VUT schválil a zaslal k registraci.  
Připomínky k předloženému Volebnímu a jednacímu řádu AS VUT vznesl Prof. Balátě, měly 
většinou charakter pouze upřesňujících dotazů a  opravy drobných tiskových chyb: 
⇒ v čl. 17, odst. 6 Volebního a jednacího řádu AS VUT; 
⇒ v čl. 1, odst. 1 Volebního řádu pro volbu předsedy a místopředsedů AS VUT; 
⇒ v čl. 3, odst. 4 Volebního řádu pro volbu předsedy a místopředsedů AS VUT nahradit v textu 

„...pokračuje volba třetím kolem a to z kandidátů,...“ slovo „třetím“ slovem „druhým“. 
Podrobněji diskutovaný návrh změny se týkal pouze čl. 4, odst. 3 Volebního a jednacího řádu pro 
volbu předsedy a místopředsedů AS VUT, kdy Prof. Balátě navrhl změnit text „…platí ustano-
vení čl. 2, odst. 3 až 11 přiměřeně“ na text „…platí ustanovení čl. 3 přiměřeně“. Ing. Zmrzlý 
upozornil,  že důvodem odvolávky na „ustanovení čl. 2, odst. 3 až 11 přiměřeně“ je, že předseda 
studentské komory má stejnou důležitost ve studentské komoře, jako předseda senátu celého. 
Akademický senát se po diskusi přiklonil modifikovat znění článku 4, odst. 3 na „....platí ustano-
vení čl. 3 přiměřeně“. 
Další připomínky již nebyly vzneseny, a proto senátoři přistoupili k hlasování o schválení Voleb-
ního a jednacího řádu AS VUT. 
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Hlasování o schválení Volebního a jednacího řádu AS VUT: 
Kdo souhlasí s předloženým návrhem Volebního a jednacího řádu AS VUT spolu s úpravami, 
provedenými na základě připomínek MŠMT ČR a  připomínek z dnešního zasedání AS VUT? 
Pro - 21 hlasů 
Zdržel se hlasování - 1 hlas 
Proti - 1 hlas 

UAS 1 
Akademický senát VUT schválil Volební a jednací řád AS VUT, předložený na dnešním zasedá-
ní AS VUT včetně úprav, provedených na základě připomínek MŠMT ČR a připomínek vznese-
ných na dnešním zasedání AS VUT. V tomto znění bude zaslán MŠMT ČR k registraci a po jeho 
zaregistrování v tištěném znění předán všem členům AS VUT.  
 
Pozn.: 
AS VUT na svém minulém zasedání dne 4. května 1999 schválil znění návrhu zpracovaného 
předsedou LK Mgr. Božkem k zaslání na MŠMT ČR a při dnešním jednání měl schvalovat pou-
ze akceptované připomínky z MŠMT. Vzhledem k tomu, že dle zpracovatele, který nebyl příto-
men na jednání a nemohl podat komentář k připomínce Prof. Balátěho, byla schválena změna čl. 
4, odst. 3, která mění smysl záměru, předseda AS VUT po diskusi s předkladatelem připomínky 
Prof. Balátěm a zpracovatelem Mgr. Božkem rozhodl tuto změnu dle UAS1 nezahrnout do verze 
zaslané MŠMT ČR k registraci.  
 
Ad 3) Projednání a  schválení Předpisu pro hospodaření  a účtování VUT 
Tento předpis byl opraven na základě připomínek z minulého zasedání AS VUT a dne 14. 5. 
1999 rozeslán všem senátorům. Členové AS VUT obdrželi od kvestora tištěné znění předpisu na 
dnešním zasedání. Na proběhlé poradě kvestora s tajemníky fakult, kterou inicioval Doc. Zbořil 
svojí připomínkou k doplňkové činnosti na minulém zasedání AS, byla hlavní pozornost zamě-
řena na to, jakým způsobem vyřešit přelévání zůstatku z doplňkové činnosti zpět na fakultu, na 
které vznikl.Tajemníci k této záležitosti zatím nepřijali žádné stanovisko, nebyla nalezena žádná 
cesta, vedoucí k vyřešení. Dnes se uskuteční další porada, na které bude diskuse pokračovat.  
Dále probíhala diskuse členů AS VUT, která byla zaměřena na způsoby a možnosti řešení 
„ukončení roku“ z hlediska doplňkové činnosti a celoškolského rezervního fondu.  
Prof. Hlavenka doporučil předložený návrh předpisu schválit, protože obsahuje připomínky 
vznesené na minulém zasedání AS VUT, ale současně nechat otevřenou otázku k řešení doplň-
kové činnosti odborníkům.  
Ing. Zmrzlý sdělil senátorům, že na žádost děkana FEI pozval Ing. Boušu, aby seznámil senátory 
s alternativním modelem  Pravidel o hospodaření ČVUT v Praze, se kterými se seznámil na celo-
republikové poradě tajemníků FEI. Ing. Bouša sdělil, že Pravidla hospodaření ČVUT se zásadně 
liší od materiálu předloženého kvestorem a podařilo se v nich vyřešit problém decentralizované-
ho řízení. Jednotlivé fakulty na ČVUT samostatně hospodaří, rezervní fond ČVUT se vytváří 
z dílčích částí rezervních fondů jednotlivých fakult. (Pravidla hospodaření ČVUT v Praze jsou 
v jednom vyhotovení uložena na sekretariátě AS VUT). 
Kvestor Černý oponoval Ing. Boušovi, prostudoval si Pravidla hospodaření ČVUT a konzultoval 
je s kvestorem ČVUT. Dle jeho názoru se pravidla hospodaření VUT  neliší od systému ČVUT, 
zásady v něm obsažené jsou stejné jako na VUT. 
Předseda ekonomické komise Prof. Němeček sdělil, že o obou předpisech pro hospodaření, VUT 
i ČVUT, hovořil  s kvestorem, paní Koutňákovou i Ing. Boušou. Po všech rozpravách, i na zá-
kladě rozpravy vedené na dnešním zasedání navrhl, aby AS VUT schválil návrh Předpisu pro 
hospodaření a účtování VUT, předložený kvestorem. Současně navrhl zavázat vedení školy tím, 
že bude vypracován vnitřní předpis - směrnice, která zejména postihne diskutované oblasti - do-
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plňkovou činnost a možnou tvorbu rezerv. Současně zde bude možné řešit nekázeň fakult při 
překročení  jejich rozpočtu.  
Navrhl přijmout návrh na usnesení: 
1.  Předpis pro hospodaření schválit. 
2.  Zavázat usnesením vedení školy, že bude v návaznosti na čl. 5 a čl. 6 Statutu VUT vypraco-

vána směrnice - vnitřní norma,  která postihne zejména převody zůstatků finančních prostřed-
ků koncem roku a pravomoc nakládání s těmito zůstatky, zejména ve vztahu k doplňkové čin-
nosti a případné tvorbě rezerv. V této normě budou jasně definovány pravomoci nakládání 
s těmito prostředky.  

Ing. Zmrzlý se na závěr diskuse dotázal senátorů, zda mají ještě nějaké další připomínky 
k předloženému předpisu. Vzhledem k tomu, že nikdo ze senátorů již připomínky nevznesl, bylo 
přistoupeno k hlasování o jeho schválení. 

Hlasování o schválení Předpisu pro hospodaření a účtování VUT v Brně 
Kdo je pro přijetí předloženého návrhu, upraveného dle připomínek vznesených na minulém za-
sedání AS VUT spolu s výše uvedeným doporučením předsedy EK AS VUT Prof. Němečka? 
Pro - 19 hlasů 
Zdržel se hlasování - 3 hlasy 
Proti - 0 hlasů 
(Z jednání odešel na přechodnou dobu  Doc. Friedl). 

UAS 2 
Akademický senát VUT schválil Předpis pro hospodaření a účtování VUT v Brně. Současně za-
vazuje vedení VUT v návaznosti na čl. 5 a čl. 6 Statutu VUT vypracováním směrnice - vnitřní 
normy,  která postihne zejména převody zůstatků finančních prostředků koncem roku a kde bu-
dou jasně definovány pravomoci nakládání s těmito zůstatky, zejména ve vztahu k doplňkové 
činnosti a případné tvorbě rezerv včetně návrhu sankcí vůči součástem VUT, které poruší hospo-
dářskou kázeň.  
 
Ad 4) Předložení návrhu Rozpočtu VUT pro rok 1999 – včetně investičních prostředků 
• Návrh rozpočtu 1999 – investiční prostředky 
Kvestor Černý předložil senátorům na dnešním zasedání v tištěné podobě návrh Rozpočtu 1999 – 
Investiční prostředky (rozdělení FRIM) a přednesl k němu stručný komentář.  Přiblížil senátorům 
zásady pro jeho sestavení. Kvestor sdělil kritéria normativního rozdělení investičních prostředků 
na nákup SZNN, která jsou stejná, jako v loňském roce: 35 % vzdělávací činnost, 35 % výzkum 
a vývoj, 30 % odpisy VUT. 
Ing. Kozák připomněl svůj návrh, vznesený na zasedání AS VUT při schvalování rozpočtu VUT- 
neinvestiční dotace 1999, aby byly vyčísleny individuálně odpisy podle majetku fakult, neboť dle 
jeho názoru vznikají disproporce mezi tím, co fakulty získávají a co formálně odevzdávají.  
Kvestor sdělil, že AS VUT schválil tvorbu rozpočtu VUT dle loňského členění a dle tohoto do-
poručení je rozpočet zpracován. Prof. Hlavenka navrhl, aby při schvalování rozdělení investič-
ních prostředků SZNN proběhla o návrhu Ing. Kozáka diskuse a případně byl podán návrh na 
alternativní rozdělení algoritmu dle doporučení Ing. Kozáka při zpracovávání rozpočtu na rok 
2000. 
Na závěr přednesl kvestor Černý podrobný výklad o dani z přidané hodnoty, jejíž uplatnění se 
změnilo v návaznosti na zákon č. 111/98 Sb.  
Dále probíhala diskuse senátorů zejména k interní telekomunikační síti VUT a vybavení počíta-
čových učeben v areálu Antonínská 1. Členové AS VUT doporučili, aby počítačové učebny měly 
svůj provozní řád.  Prof. Hlavenka navrhl, aby v případě přetížení při jejich využívání byl vypra-
cován regulativ využití jednotlivými fakultami, který bude např. podléhat schválení AS VUT. 
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K  Rozpočtu VUT 1999 – investiční prostředky, předloženému na dnešním zasedání AS VUT 
k prostudování, proběhne diskuse na příštím zasedání. Ing. Zmrzlý požádal členy ekonomické 
komise AS VUT, aby se předloženým materiálem intenzivně zabývali, neboť jeho případné 
schválení na příštím zasedání AS VUT bude vycházet ze stanoviska a doporučení EK AS VUT. 

• Rozpočet 1999 – neinvestiční prostředky 
Tento materiál zpracoval kvestor v návaznosti na zákon č. 111/98 Sb. v členění, navrženém před-
sedou LK Mgr. Božkem. Obsahuje kompletní rozdělení čerpání rozpočtu na stranu příjmů i výda-
jů, sestaveného na základě zpracovaných dílčích rozpočtů součástí VUT. Tento materiál je bilan-
cí příjmů a výdajů čerpání prostředků ze státního rozpočtu. Detailněji je rozpracován v tabulkové 
části, ve které jsou kompletní rozpočty dílčích součástí VUT. Čerpání finančních prostředků je 
rozděleno po činnostech: hlavní činnost (vzdělávací), vedlejší činnost (náklady na vědu) a čin-
nost doplňková. 
Posléze jsou tyto dílčí rozpočty dle činností sumarizovány a uvedeny v přehledné tabulce pro 
fakulty. Poslední tabulka obsahuje celkový rozpočet součástí VUT. 
Všechny  fakulty  mají  rozpočet  vyrovnaný,  s  mírným  přebytkem.  Rozpor  existuje  pouze  na 
FaVU, kde byl rozpočet sestaven bez finanční rezervy a byla do něho zahrnuta i částka, kterou 
AS VUT schválil jako účelovou dotaci FaVU a kterou fakulta obdrží až po zpracování dlouho-
dobého záměru FaVU. Kvestor požádal tajemníka FaVU, aby došlo ke změně tohoto rozpočtu 
tak, aby mohl být akceptován. 
Prof. Hlavenka navrhl provést opravu na str. 4: nahradit text „…výnosy z prodeje a pronájmu 
nemovitého majetku“  textem „výnosy z prodeje a pronájmu majetku" (škrtnout "nemovitého"). 
Kvestor neměl námitky, oprava bude provedena.  

DISKUSE: 
Doc. Münsterová vznesla dotaz na krácení dotace finančních prostředků MŠMT o 10 %. Kvestor 
sdělil, že zatím krácení nebylo ze strany MŠMT oficiálně oznámeno, ale očekává se, že k němu 
zřejmě dojde.  
V návaznosti na tuto informaci vznesl Doc. Zbořil dotaz na výplatu další mzdy, splatné za měsíc 
květen. Dle mzdového předpisu AS VUT výplatu této mzdy schválil a její nevyplacení bude tře-
ba projednat v AS VUT.  
Kvestor Černý  sdělil, že jej rektor Vavřín požádal o předložení jeho návrhu členům AS na odlo-
žení výplaty další mzdy o 1 měsíc, až bude známo, zda bude rozpočet VUT krácen, nebo ne. 
Akademický senát VUT vzal na vědomí problém vyplacení další mzdy, definitivní rozhodnutí 
k předloženému návrhu rektora bude přijato na příštím zasedání dne 1. června 1999. 
Ing. Kozák požádal o předložení výsledků hospodaření za rok 1998 na jednotlivých fakultách AS 
VUT. Kvestor sdělil, že tento materiál je již připravován (včetně průměrných mezd na fakultách), 
obdrží jej členové EK AS VUT buďto na příštím zasedání 1. června, nejpozději 15. června 1999. 
Pokud budou mít i ostatní členové AS VUT zájem, mohou jej také obdržet. 
Doc. Zbořil vznesl dotaz, jak bude vyřešena otázka stravenek „EXIT“. Kvestor sdělil, že odpo-
ledne proběhne jednání s ředitelem SKM Grulichem, na kterém bude tato otázka vyjasněna. 
 
Následovala 15ti minutová přestávka. 
 
Ad 5) Předložení Důvodové zprávy k záměru vytvoření  univerzitní 
         veřejné vysoké školy ve Zlíně 
Návrh byl rozeslán všem členům AS VUT v tištěné podobě děkanem Fakulty technologické ve 
Zlíně Dostálem. Prorektor Sáha přednesl komentář k předloženému návrhu. Zpráva byla zpraco-
vána ve spolupráci s výborem pro vytvoření univerzitní veřejné VŠ ve Zlíně, který měl zasedání 
v lednu v Baťově vile ve Zlíně. Ve zprávě byly doplněny nejnovější údaje proti předchozí verzi a 
je stále ještě chápána jako pracovní verze, otevřená k další diskusi a připomínkám (nejméně do 
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příštího úterý, kdy do Zlína přijede parlamentní delegace). V příštím roce je připravováno rozdě-
lení ČR do regionů a Zlín předpokládá, že vláda bude příznivě nakloněna ke zřízení navrhované 
univerzitní veřejné vysoké školy ve Zlíně. 
 
DISKUSE: 
• Prof. Němeček 
Materiál je výrazem určité velkorysosti  jak vedení školy, tak AS VUT. Domnívá se, že nenastala 
změna, změnily se do jisté míry podmínky v ČR, staly se složitějšími a budou na projednávání 
tohoto projektu mít svůj vliv. Předložený projekt počítá s tím, že zlínská oblast je oblastí, která 
má určitý potenciál a je ku prospěchu věci, že místní podnikatelská sféra se staví k projektu 
kladně a v rámci možností jej podporuje. Obě fakulty a existující institut vylepšily svoji profesní 
strukturu, je třeba, aby jasně vydefinovaly svoje zaměření a studijní programy. Návrh je dle jeho 
názoru z ekonomického pohledu skromným, což dokládají přiložené tabulky (ve vztahu k počtu 
obsazení učitelů, atd.). Prof. Němeček navrhl, aby AS VUT tento projekt doporučil k realizaci. 

• Prof. Hlavenka 
Domnívá se, že Zlín je jednostranně napřený k tomu, aby byla univerzita zřízena. AS VUT může 
realizaci projektu doporučit, ale bude záležet na konečném rozhodnutí MŠMT, zda bude nová 
univerzita zřízena. Vlastní dokument je dle jeho názoru účelově sestavený a není tak zcela pře-
svědčivý v personálním obsazení profesory a docenty. Říká se v něm, že studenti zůstávají tam, 
kde jsou vysoké školy, ale pravdou je, že studenti ve Zlíně zůstanou, protože již tyto fakulty zde 
jsou.  

• Jaroslav Švec 
Studenti z AS VUT  by chtěli znát názor studentů ve Zlíně ke zřízení univerzity.  

• Ing. Blažková 
Studenti se obávají,  že začnou studovat pod hlavičkou VUT a studium dokončí pod úplně jinou 
univerzitou. 

• Prorektor Sáha 
Do oblasti operativních kroků patří vytvoření harmonogramu transformace. Logická varianta je, 
že kdo ze studentů bude přijat ke studiu na VUT, obdrží diplom VUT. Studenti, přijatí na zlín-
skou univerzitu již obdrží diplomy této univerzity. Tato otázka ještě projde obecnou diskusí, kte-
rá přejde do senátu zlínských fakult, který přijme k návrhu řešení usnesení. Následně bude pro-
jednáno v AS VUT. 
Po diskusi Ing. Zmrzlý navrhl, aby AS VUT přijal následující usnesení: 

Návrh na usnesení: 
AS VUT projednal předložený projekt a nemá námitky proti pokračování v aktivitách ke zřízení 
veřejné VŠ ve Zlíně s tím, že doporučuje vedení VUT, aby obzvláště citlivě přistupovalo 
k otázce studentů, kteří byli přijati ke studiu na VUT. Kdo souhlasí s tímto návrhem usnesení? 
 
 
Hlasování: 
Pro – 22 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
Proti - 1 hlas 

UAS 3 
AS VUT projednal předložený projekt a nemá námitky proti pokračování v aktivitách ke zřízení 
veřejné VŠ ve Zlíně s tím, že doporučuje vedení VUT, aby obzvláště citlivě přistupovalo 
k otázce studentů, kteří byli přijati ke studiu na VUT.  
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Informace o stavu jednání s FaVU  
AS VUT odsouhlasil pro FaVU v rámci schváleného rozpočtu  VUT účelovou dotaci ve výši 716 
tis. Kč, jejíž čerpání je vázáno na dlouhodobý záměr školy. Dle informací prorektora Sáhy však 
FaVU zahrnula tuto dotaci do svého rozpočtu. Její rozpočet by měl být znovu projednán, aby 
nebyl z tohoto pohledu deficitní. 
 
DISKUSE: 
Dotaz vznesený na senátory FaVU,  jak byl schvalován jejich rozpočet, byl zodpovězen, že včet-
ně dotace. AS VUT se proto rozhodl přijmout stanovisko k vypracování nového rozpočtu FaVU 
s nezahrnutím alokované částky 716 tis. Kč do rozpočtu FaVU. 

Návrh na usnesení: 
AS VUT žádá děkana FaVU, aby Akademickému senátu FaVU byl předložen ke schválení roz-
počet fakulty na rok 1999 bez částky 716 tis. Kč, která je rozhodnutím AS VUT vázána na schvá-
lení dlouhodobého záměru fakulty. Kdo souhlasí s tímto požadavkem? 
Hlasování: 
Pro - 22 hlasů 
Zdržel se hlasování – 1 hlas 
Proti – 0 hlasů 

UAS 5 
AS VUT žádá děkana FaVU, aby Akademickému senátu FaVU byl předložen ke schválení roz-
počet fakulty na rok 1999 bez částky 716 tis. Kč, která je rozhodnutím AS VUT vázána na schvá-
lení dlouhodobého záměru fakulty. 
 
Prof. Němeček navrhl poskytnout tajemníkovi fakulty odbornou pomoc. Rozpočet mohl být dle 
jeho názoru zpracován špatně pouze proto, že byl zpracován s malými znalostmi. Chtěl by požá-
dat vedení VUT, resp. prorektora Sáhu o pomoc fakultě při zpracování rozpočtu nového. Prorek-
tor Sáha vzal tuto žádost na vědomí. Sdělil, že finanční rozpočet FaVU není schopen pokrýt 
všechny aktivity, které fakulta má. Výuka na FaVU probíhá za cenu osobních obětí zaměstnanců, 
kteří věří, že krizi překonají (nemají osobní příplatky, žádné další výhody, provoz fakulty je vel-
mi omezen).  
Prof. Balátě navrhl, aby byl AS VUT více nápomocen AS FaVU při řešení ekonomických otázek 
na FaVU. Ing. Zmrzlý se proto obrátil na zástupce FaVU v senátu, aby tlumočili nabídku AS 
VUT pomoci AS FaVU v otázkách její ekonomiky.  

Po diskusi předložil prorektor Sáha senátorům dva návrhy dohody mezi rektorem VUT a děka-
nem FaVU: 
• návrh děkana FaVU ze dne 10. 5. 1999; 
• návrh rektora VUT, zpracovaný dne 17. 5. 1999. 
Rektorem navržená dohoda je dle názoru prorektora Sáhy velmi vyvážená. Dnes odpoledne se o 
této dohodě uskuteční jednání kancléře Pěnčíka se zástupcem FaVU. Dle informací prorektora 
Sáhy mají umělecké vysoké školy velký problém s uplatněním svých absolventů. Z toho důvodu 
se nepředpokládá velká podpora MŠMT ke zřízení samostatné umělecké vysoké školy v Brně. 
Dlouhodobý záměr VUT tedy zřejmě nebude obsahovat velkou expanzi FaVU, počet studentů na 
této fakultě se v budoucnu zřejmě podstatně nezvýší. 
Z jednání AS VUT se omluvil Prof. Melcher. 
Doc. Münsterová po přečtení obou dohod konstatovala, že dohoda navržená děkanem FaVU je 
jednoznačně směřována k cíli zajistit FaVU pozici fakulty na cestě k budoucí samostatnosti. Při-
tom však při společném zasedání senátu VUT a senátu FaVU dne 6. 4. 1999 se senátoři FaVU 
vyjadřovali v tom smyslu, že samozřejmě chtějí zůstat součástí VUT. Z tohoto hlediska záměr 
FaVU není zcela zřetelný.  
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Jestliže již nyní FaVU usiluje o svoji budoucí samostatnost, proč by ji VUT mělo v tomto smě-
řování podporovat i za cenu obětí svých ostatních součástí, neboť je velký rozdíl mezi tím, jak 
svoje osamostatnění např. uplatňují zlínské fakulty a FaVU. Fakulty ve Zlíně se nikdy nepříznivě 
nevyjadřovaly o VUT v tisku a ve všech různých médiích. Jestliže chce FaVU směřovat 
k samostatnosti, ať nehledá záštitu na VUT, když se přitom k VUT chová takovýmto způsobem. 
Lidé, kteří spojili svůj život s VUT to nesou velmi těžce. 
Prof. Němeček v návaznosti na Doc. Münsterovou doporučil rozlišit dva aspekty problému Fa-
VU. Jestliže má vedení školy pochybnosti o schopnostech děkana řídit FaVU, je třeba tento pro-
blém řešit. Na této fakultě není jenom děkan, je zde celá řada dalších učitelů a také studentů. Dů-
vod vzniku FaVU je trvale platný a nedá se zpochybnit. Jak vysvětlíme studentům FaVU, že 
ukončí svoje studium na této fakultě? Zákon nabízí řešení zřízení samostatné soukromé vysoké 
školy. Je svobodnou možností lidí, aby založili vysokou školu soukromou. 
Ing. Zmrzlý připomněl, že komise expertů na svém jednání dne 29. 4. 1999 jednoznačně konsta-
tovala, že v nejbližších 10ti letech zřízení veřejné umělecké vysoké školy v tomto regionu nepři-
chází v úvahu. 
Na závěr prorektor Sáha sdělil, že návrh děkana je pro vedení VUT nepřijatelný.  Vedení VUT 
doufá, že s pomocí AS VUT budou problémy překonány. Připravovaný dlouhodobý záměr 
MŠMT a záměr VUT musí jednoznačným způsobem vyřešit pozici FaVU na VUT. FaVU na 
VUT patří, ale jako jeho integrovaná součást. Celá řada uměleckých oblastí se dotýká studijních 
oborů fakult VUT. Vývoj situace spíše akcentuje k tomu, aby FaVU byla zaměřena na komerční 
umění, které by mohlo být vysoce ziskové a ne prodělečné, jako je tomu nyní.  
Ing. Zmrzlý konstatoval, že AS VUT bude ve věci FaVU muset kvalifikovaně rozhodnout, 
k tomuto rozhodnutí je však třeba, aby dostal co nejvíce informací.  
 
Ad 6) Projednání Generelu výstavby Vysokého učení technického v Brně  do roku 2005  
         - Aktualizace k 1. 11. 1998 
Komentář k předloženému dokumentu přednesl prorektor Hobst. Materiál byl zpracován 
v návaznosti na Generel výstavby VUT, schválený AS VUT v roce 1995. Zachycuje provedené 
změny v dislokacích, ke kterým od tohoto roku na VUT došlo a upřesňuje ho. Materiál byl před-
ložen na KR všem děkanům, na jednání Stavební komise proděkanům pro dislokaci 
a tajemníkům fakult a jsou v něm zapracovány jejich připomínky. Zpracování materiálu vycháze-
lo z Prognózy výstavby VUT do roku 2030 a na závěr je soustředěno na areál PPV, pro který je 
v současné době zpracováván generel území, aby se do něho fakulty v období 10 – 20 let mohly 
postupně přesouvat. V areálu PPV by v budoucnu měly být soustředěny všechny fakulty, vyjma 
FAST, která by měla zůstat v historických budovách Veveří. 
Člen EK Prof. Hlavenka se k předloženému návrhu vyjádřil v tom smyslu, že se jedná o technic-
ký racionalizační projekt a vzhledem k tomu, že obsahuje změny již provedené, navrhl, aby AS 
VUT tento materiál vzal pouze na vědomí a dále se jimi nezabýval. Doporučuje se k němu vrátit 
až bude vyřešeno převedení majetku do vlastnictví VUT. 
Prof. Němeček sdělil, že materiál by měl obsahovat analýzu porovnání hodnot, např. kolik m2 má 
která fakulta na 1 studenta, na počet studentů a na základě těchto skutečností předložit určitá 
řešení. To by byl pozitivní přínos zpracovaného materiálu.  
Ing. Kozák vznesl dotaz, zda při převodu majetku do vlastnictví VUT bude řešeno i užívání urči-
tého majetku fakult, které tento majetek mají zatím v pronájmu a doposud je veden v evidenci 
fakulty jiné, jako je tomu v případě FaME (budovy, které FaME užívá, jsou vedeny pod Fakultou 
technologickou). Prorektor Hobst sdělil, že musí být také řešeno.  
 
Ad 7) Informace kancléře Pěnčíka o Technologickém parku 
Ing. Zmrzlý přivítal na jednání kancléře Pěnčíka, který přišel informovat AS VUT o parkovišti 
pod FSI, rozvojových aktivitách TPB (Podnikatelský plán 1999 – 2003), řešení dopadů zákona č. 
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111/98 Sb. v návaznosti na vyřešení Zlaté akcie VUT, kterou dle tohoto zákona nemůže VUT 
vlastnit a o výměně pozemků mezi městem Brnem a VUT, které zatím nebylo dořešeno. Infor-
mace Ing. Pěnčíka budou v tištěné podobě zaslány jako příloha zápisu z dnešního zasedání AS 
VUT. 
Dále Ing. Pěnčík informoval o přípravě průkazů studentů na VUT v Brně a ve Zlíně a o diskusi o 
zřízení těchto průkazů  i pro zaměstnance VUT. 
 
Otázka řešení vnitřních předpisů fakult 
Kancléř Pěnčík byl pověřen vedením VUT koordinací při zpracovávání vnitřních předpisů fakult 
a jejich schvalováním v AS VUT. Ing. Zmrzlý navrhl a předjednal s Prof. Ondráčkem, aby se 
podílel na tomto procesu tím, že bude provádět první revizi vnitřních předpisů fakult 
v návaznosti na vyšší normy a vnitřní předpisy VUT. Materiály po této  přípravné revizi budou 
následně projednány komisemi, složenými ze zástupce legislativní komise AS VUT, zástupce 
předkladatele z příslušné fakulty. Stálými členy těchto komisí budou dále Ing. Zmrzlý a kancléř 
Pěnčík. Po projednání v komisích budou materiály předloženy AS VUT k projednání a schválení. 
Doc. Münsterová navrhla přizvat do komisí také zástupce legislativních komisí fakult.  
Prioritně by měly být předloženy statuty fakult a volební a jednací řády pro volbu do akademic-
kých senátů fakult, z důvodů připravovaného vyhlášení nových voleb do fakultních senátů a do 
AS VUT. AS VUT proto žádá fakulty VUT, aby delegovaly jednoho zástupce buďto z řady 
předkladatelů, nebo tvůrců daného předpisu do komise pro přípravu schválení vnitřního předpisu. 
 
Ad 8) Různé  
Informace předsedy AS VUT Ing. Zmrzlého: 
• Informoval o dopise MŠMT ČR ve věci  stanovení termínu MŠMT k zaslání podkladů pro 

jmenování kandidáta na nového rektora nejpozději do 19. listopadu 1999. 
• Požádal kvestora Černého o předložení kopie smlouvy o poskytnutí neinvestičních dotací ze 

státního rozpočtu podepsaný ministrem Zemanem.  
 
Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 1. června 1999 v 8.00 hodin v zasedací 
místnosti rektora VUT v Brně, Kounicova 67a.  
 
 
 
 

Ing. Simeon Zmrzlý, CSc., v. r. 
                                                                                                              předseda AS VUT v Brně 

 
 

Zapsala: Jarmila Cardová 
 
 
 
PŘÍLOHA: 
1. Zpráva pro jednání AS VUT v Brně dne 18. 5. 1999, zpracovaná kancléřem Pěnčíkem. 
 
 


